



MINISTERE DES TRAVAUX PUBLICS

MINISTRY OF PUBLIC WORKS

DECISION N°

405

/D/MINTP/SG/DCI/CAO/IE2/MES/2022 DU

27 DEC 2022

**PORTANT ATTRIBUTION DU MARCHÉ RELATIVE À LA CONSULTATION SUIVANT
AUTORISATION DE GRE À GRE N° 005295 /L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/EECA-ASH DU 01
NOVEMBRE 2022 POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN PONT
DEFINITIF EN BETON ARME (06ML) SUR LA RIVIERE OSHUM AU PK15+600 SUR LE TRONÇON
DE ROUTE REGIONALE N°R0501 RELIANT TUDIG JN - OSHUM, DANS L'ARRONDISSEMENT DE
BATIBO, DEPARTEMENT DE LA MOMO, REGION DU NORD-OUEST.**

Financement : Budget du MINTP - Ligne Fonds Routier - Exercices 2022 et suivants
(Programme Ajusté 2022).

Le Ministre des Travaux Publics, Maître d'Ouvrage,

- Vu la Constitution ;
- Vu la Loi N°2021/026 du 16 Décembre 2021 portant loi de finances de la République du Cameroun pour l'Exercice 2022 ;
- Vu La Loi N°2022/004 du 27 Avril 2022 portant ratification de l'Ordonnance N°2021/004 du 29 Décembre 2021 modifiant et complétant certaines dispositions de la loi N°2020/017 du 17 Décembre 2020 portant loi de finances de la République du Cameroun pour l'Exercice 2021 ;
- Vu L'Ordonnance N° 2022/001 du 02 juin 2022 modifiant en complétant certaines dispositions de la Loi N° 2021/026 du 16 décembre 2021 portant Loi des finances de la République du Cameroun pour l'exercice 2022 ;
- Vu le Décret n° 2001/048 du 23 février 2001 portant organisation et fonctionnement de l'Agence de Régulation des Marchés Publics (ARMP) ;
- Vu le Décret n° 2008/376 du 12 Novembre 2008 portant organisation administrative de la République du Cameroun ;
- Vu le Décret N°2012/075 du 08 mars 2012 portant organisation du Ministère des Marchés Publics ;
- Vu le Décret n° 2012/076 du 08 mars 2012 modifiant et complétant certaines dispositions du décret N° 2001/048 du 23 février 2001 portant création, organisation et fonctionnement de l'Agence de Régulation des Marchés Publics ;
- Vu le Décret n° 2018/366 du 20 Juin 2018 portant Code des Marchés Publics ;
- Vu le Décret n° 2018/461 du 07 Août 2018 portant organisation du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu le Décret n°2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
- Vu l'Arrêté N°00000241/A/MINMAP du 18 juillet 2018 portant création des Commissions Internes de Passation des Marchés auprès du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu l'Arrêté N° 0271/MINMAP/CAB du 27 Septembre 2018 instituant et organisant les modalités de rémunération et de paiement basés sur la performance de certains acteurs du système des Marchés Publics ;
- Vu Arrêté N° 166/A/MINMAP du 07 juin 2022 fixant les modalités de catégorisation des entreprises du secteur de bâtiment et des travaux publics ;
- Vu la Circulaire N°00000456/C/MINFI du 30 Décembre 2021 portant instructions relatives à l'exécution des lois de finances, au suivi et au contrôle de l'exécution du Budget de l'Etat et des autres entités publiques pour l'Exercice 2022 ;
- Vu la Décision N°00000432/CAB/MINMAP/ du 18 juin 2019 portant nomination des Présidents des Commissions Internes de Passation des Marchés Publics placées auprès des Départements Ministériels ;
- Vu Lettre circulaire n° 002/LC/MINMAP/CAB du 12 mai 2022 relative à la continuité du service public des Marchés Publics en cas de sanction d'un Maître d'Ouvrage ou Maître d'Ouvrage Délégué, ou des membres d'une Commission de Passation des Marchés Publics conformément aux dispositions des Articles 194 et 195 du Code des Marchés Publics ;

- Vu la Décision N°286/D/MINTP/CAB du 28 juillet 2021 portant constatation de la composition des Commissions Internes et Spéciale de Passation des Marchés Publics auprès du Ministère des Travaux Publics ;
- Vu L'Autorisation de Gré à Gré N° 005295 /L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/EECA-ASH du 01 Novembre 2022 du Ministre Délégué à la Présidence chargé des Marchés Publics ;
- Vu le Dossier de Consultation de gré à gré suivant autorisation N° 005295 /L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/EECA-ASH du 01 Novembre 2022, pour l'exécution des travaux de construction d'un pont définitif en béton armé (06ml) sur la rivière OSHUM au PK15+600 sur le tronçon de route Régionale N°R0501 reliant TUDIG-JN - OSHUM, dans l'Arrondissement de Batibo, Département de la Momo, Région du Nord-Ouest.).
- Vu Les offres des soumissionnaires ;
- Vu Le rapport du Comité d'Analyse des pièces administratives, des offres techniques et financières y relatives.

DECIDE:

Article 1: L'entreprise dont le nom suit est retenue pour l'exécution des travaux de construction d'un pont définitif en béton armé (06ml) sur la rivière OSHUM au PK15+600 sur le tronçon de route Régionale N°R0501 reliant TUDIG-JN - OSHUM, dans l'Arrondissement de Batibo, Département de la Momo, Région du Nord-Ouest.

Lot	Région	Entreprise	Tronçon	Montant corrigé en chiffre TTC en FCFA	Montant corrigé en lettre TTC en FCFA	Délai (Mois)	Observation
Unique	Nord-Ouest	ETS BACHE LTD Tel : 677.602.474	pk15+600 du tronçon n°R0501 reliant TUDIG-JN - OSHUM	57.092.930	quante sept millions quatre-vingt-douze mille neuf cent trente	04	Offre la moins disante

Article 2: Le mandataire de l'entreprise attributaire est invité à se présenter à la Direction des Contrats du Ministère des Travaux Publics, pour la souscription de son projet de Marché.

Article 3: La présente Décision sera enregistrée, publiée et communiquée partout où besoin sera.

Yaoundé, le

27 DEC 2022



Emmanuel NGANOU D.

Copie : ARMP



MINISTRE DES TRAVAUX PUBLICS

MINISTRY OF PUBLIC WORKS

405
DECISION No. /D/MINTP/SG/DCT/CAO/IE2/MES/2022 27 DEC 2022

TO AWARD THE CONTRACT RELATING TO THE CONSULTATION BY MUTUAL AGREEMENT FOLLOWING AUTHORISATION N° 005295 /L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/EECA-ASH OF THE 01 NOVEMBRE 2022 FOR THE EXECUTION OF CONSTRUCTION WORKS OF A REINFORCED CONCRETE BRIDGE (06ML) ON THE OSHUM RIVER AT KP15+600 ON THE REGIONAL ROAD SECTION N°R0501 LINKING TUDIG JN-OSHUM, IN THE DISTRICT OF BATIBO, MOMO DEPARTEMENT, NORTH-WEST REGION.

Financing: MINTP Budget-Road Fund Line-2022 Financial Year et Seq. (Adjusted program of 2022).

The Minister of Public Works, Project Owner,

Mindful of the Constitution;

Mindful of Law No. 2021/026 of 16 December 2021 on the Finance Law of the Republic of Cameroon for the Financial Year 2022;

Mindful of Law No. 2022/004 of 27 April 2022 to ratify Ordinance No. 2021/004 of 29 December 2021 to amend and supplement certain provisions of law No. 2020/017 of 17 December 2020 on the Finance Law of the Republic of Cameroon for the 2021 Financial Year;

Mindful of Ordinance No. 2022/004 of 02 June 2022 to amend and supplement certain provisions of law No. 2020/026 of 16 December 2021 on the Finance Law of the Republic of Cameroon for the 2021 Financial Year;

Mindful of Decree No. 2001/048 of 23 February 2001 to lay down the organisation and functioning of the Public Contracts Regulatory Agency (ARMP);

Mindful of Decree No. 2008/376 of 12 November 2008 on the administrative organisation of the Republic of Cameroon;

Mindful of Decree No. 2012/075 of 08 March 2012 to organise the Ministry of Public Contracts;

Mindful of Decree No. 2012/076 of 08 March 2012 to amend and supplement some provisions of Decree No. 2001/048 of 23 February 2001 on the establishment, organisation and functioning of the Public Contracts Regulatory Agency;

Mindful of Decree No. 2018/366 of 20 June 2018 to institute the Public Contracts Code;

Mindful of Decree No. 2018/461 of 07 August 2018 to organise the Ministry of Public Works;

Mindful of Decree No. 2019/002 of 04 January 2019 to reshuffle the Government;

Mindful of Order No. 00000241/A/MINMAP of 18 July 2018 to establish Internal Tenders Boards in the Ministry of Public Works;

Mindful of Order No. 0271/MINMAP/CAB of 27 September 2018 to establish and organise the terms and conditions for remuneration and payment based on the performance of certain stakeholders in the Public Contracts system;

Mindful of Order No. 166/A/MINMAP of 07 June 2022 defining the conditions for categorising enterprises in the Building and Public Works sector;

Mindful of Circular No. 00000456/C/MINFI of 30 December 2021 on instructions relating to the Execution of finance laws, the follow-up and control of the execution of the budget of the State and other Public Entities for the financial year 2022;

Mindful of Decision No. 00000432/CAB/MINMAP of 18 June 2019 to appoint Chairpersons of Internal Tenders Boards in Ministries;

Mindful of Circular letter No. 002/LC/MINMAP/CAB of 12 May 2022 relating to the continuity of the public service in public contracts in case of sanction by a Project Owner or delegated Project Owner, or of the members of a Tenders Board, in accordance with the provisions of articles 194 and 195 of the Public Contracts Code;

Mindful of Decision No. 286/D/MINTP/CAB of 28 July 2021 to ascertain the composition of Internal and Special Tenders Boards at the Ministry of Public Works;

Mindful of Authorisation for Mutual Agreement N° 005295 /L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/EECA-ASH of the 01 November 2022 by the Minister Delegate at the Presidency of the Republic in charge of Public Contracts;

Mindful of In accordance with the provisions of the Consultation by mutual agreement following Authorisation N° 005295 /L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/EECA-ASH of the 01 November 2022, for the execution of construction works of a reinforced concrete bridge (06ml) on the oshum river at kp15+600 on the regional road section n°r0501 linking tudig jn-oshum, in the district of batibo, momo departement,

nouth-west region).

Mindful of The tenders submitted;
Mindful of The report drafted by the Committee for the Analysis of Administrative Documents, Technical and Financial Offers.
Mindful of The letter

HEREBY DECIDES AS FOLLOWS:

Article 1: The following contractor have been selected For the execution of construction works of a reinforced concrete bridge (06ml) on the Oshum River at Kp15+600 On The Regional Road Section N°R0501 Linking Tudig Jn-Oshum, in the District Of Batibo, Momo Departement, Nouth-West Region.

lot	Region	Contractors	Road sections	Amounts in figures in CFAF, including taxes	Reviewed amount in words in CFAF, including taxes	Time frame (Months)	Observation
Unique	North-West	ETS-BACHE LTD Tel : 677 602 474	pk15+600 of the road section N°R0501 linking TUDIG JN - OSHUM	57.092 930	Fifty seven millions ninety two thousands nine hundreds and thirty	04	Lowest bid

Article 2: The representative of the successful tenderer shall report to the Department of Contracts of the Ministry of Public Works to sign his draft contracts and Order Letter.

Article 3: This decision shall be registered and published wherever need be.

Copy: PCRA



Emmanuel NGANOUD